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Rodina paní Evy Chaloupko-
vé z Jihlavy má jednu zajíma-
vost. Už pět generací po sobě se 
v jejich rodině rodí samé ženy. 
Jí samotné na tom však nic 
zvláštního nepřijde. Jsou na to 
již zvyklí.

Veronika Dawidowicz ז

Paní Chaloupková nikdy nepovažo-
vala za zvláštní, že se jim již pět gene-
rací rodí převážně děvčata.

Ona sama má dvě sestry a jen jed-
noho bratra. Její strýc sice měl dva 
syny, ale teta opět tři děvčata.

I sestra paní Chaloupkové má dvě 
dcery. „Vlastně ano, asi neznám v oko-
lí nikoho, kdo by měl v rodině takovou 
převahu ženských. Říká se ale, že když 
se rodí samé ženské, tak se nebude vál-
čit,“ říká usměvavá dáma, ze které 
energie jenom srší.

Málokdo by tak hádal, že paní Eva 
už je prababičkou dvouleté Emy, nej-
mladší členky rodiny.

Nejstarším členem „ženského“ rodu 
je čtyřiadevadesátiletá Emílie Máslo-
vá, matka paní Evy.

Emílie své dceři vyprávěla spoustu 
příběhů, které zažila nejen ona sama, 
ale i její maminka, která sloužila ve 
Vídni.

Prababička paní Chaloupkové zde 
byla „ve službě“ u baronů kolem roku 
1914. Časem se však přestěhovala 

FOTOGRAFIE, na níž je Emílie Máslová, maminka paní Evy, v patnácti letech 
(druhá zleva) společně s její maminkou, dědou a babičkou. Foceno za války 1943 
v Rohozné.  Foto: archiv –ec-

Říká se, že když se rodí samé ženy, 
nebude válka, říká paní Chaloupková

spolu se svým manželem, pradědeč-
kem Evy, do Rohozné, kde mají cha-
lupu dodnes. Tehdy si svoje obydlí 
pořídili za ušetřené zlatky z Vídně. 
Chalupa má prý dodnes zachovaný 
„starobylý“ vzhled.

Ve svých osmnácti letech bydle-
la v Rohozné i Eva. Několik let zde 
žila u své babičky, která jí vyprávěla 
příběhy své maminky žijící u baro-

nů. Příběhy své rodiny předává paní 
Chaloupková zase další generaci žen. 
Byla by ráda, kdyby se na rodinnou 
historii nezapomnělo.

I oblečení si ženy předávají z gene-
race na generaci. Ovšem opačným 
„směrem“, než by se čekalo. Její dce-
ry dávají oblečení jí. „Sice je to obleče-
ní spíš pro mladé, ale já takhle chodím 
oblékaná ráda,“ směje se energic-

ká dáma, která prozradila, že někdy 
se poštěstí a sejdou se opravdu celá 
početná rodina. „Moje maminka má 
už jedenáct vnoučat, třináct pravnou-
čat a tři prapravnoučata. Je nás hodně.“

Jestli přibyde do jejich rodiny ješ-
tě nějaký kluk, si netroufá odhado-
vat. „Současné mladé generace se už do 
více dětí nehrnou tak jako my. Já mám 
tři děti, bratr tři děti, moje máma čtyři 
děti. Jak to budou mít naše děti, těžko 
říct,“ říká závěrem Eva Chaloupková.

EVA CHALOUPKOVÁ a fotogra-
fie stará dva roky, která zachycuje pět 
generací žen v jejich rodině. 
 Foto: Veronika Dawidowicz


